
Den helige Johannes döparens dag 2017 3 årg. 
 

Står ni ut med lite personligt bibelberättande en stund? 
Jag vill börja med att berätta varför denna profetiska text blivit 
betydelsefull för mej. Jag tror att det har att göra med personerna 
runt profetias tillkomst; Johannes döparen och Sakarias, Johannes 
döparens pappa. Och Elisabet, hans mamma. 
 
Texten blev personlig för mej genom Sakarias ålder (han borde närma 
sig pensionssträcket precis som jag) och det har med Sakarias yrke att 
göra (han var präst och en präst går ju aldrig i pension från sitt 
uppdrag.) Så var det för Sakarias. Han var visserligen präst på ett 
annat sätt än vi i Svenska kyrkan. Men ändå Och där är min 
personliga brottning, just nu. 
 
Sakarias hade fått sin vigning genom att tillhöra en prästsläkt.  
Någon vecka om året tjänstgjorde han i Jerusalems tempel.  Övriga 
delen av året var han hemma o skötte ett annat, mer vanligt jobb. 
 Men nu var han i templet och präst-jobbade. Att förrätta det 
speciella rökelseoffret lottades ut bland de många prästerna. En gång 
i livet fick man chansen och det var nu. 
 
Och det är nu, när han är en gammal präst som Gud kastar omkull 
alla hans tankar och på ett närmast otroligt sätt genom att svara på 
hans bön. 
För Sakarias handlar det om att han hela livet hade bett om att få ett 
barn.  Eller att försona sig med att han och hans kloka hustru, som 
han älskar, inte fick något barn. Och när det nu verkade försent. Då 
händer det. 
Sådan är Gud. Överraskningarnas Gud. 
Sakarias blir stum. Med rätta; här skickar Gud ängeln Gabriel och 
bryter ett livslångt mönster och svarar på Sakarias bön. Och Sakarias 
säger, trött och sakligt emot. Som man (i alla fall jag) gör när jag får 
fantastiska budskap. 



Berättelsen om Sakarias trängs i Lukas första kapitel med berättelsen 
om den unga Maria som får ett liknande budskap av ängeln Gabriel. 
Men Maria svarar ja. 
Det finns en feministisk grundton i Lukas evangelium: Lukas läkare 
har lärt sig att lyssna på kvinnor. 
Han ställer Marias unga tilltro mot Sakarias trötta uppgivenhet. 
Och mest har Lukas lyssnat på Sakarias hustru Elisabet, tror jag. 
 
För mellan raderna i berättelsen om Sakarias och Maria hör man, 
outtalat, den kloka hustrun till Sakarias, Elisabet, hon som får stötta 
Maria och tala förstånd med Sakarias i hans stumhet. ”Hon som 
sades vara ofruktsam”, fnyser den insiktsfulle läkaren Lukas, när 
kvinnor får skulden för ofrivillig barnlöshet. 
 
Bibeln bilder/berättelser finns just för de situationerna som är 
ovanliga i livet. Riktigt ovanliga. 
När livet rullar på som vanligt finns ju livet själv och sunt förnuft som 
tolkning. 
Men Ordet fr Gud kommer när man minst av allt anar eller förstår det 
som sker. När man trodde att inget nytt skulle komma.  När allt blir 
omskakat och det inte finns något sunt förnuft att luta sig mot. Ålder 
innebär inte bara visdom-  för Sakarias och Elisabet det betyder också 
en nytolkning av, ett upp och nedvändande av det man trodde. Och 
det var tur för Sakarias att han hade Elisabet vid sin sida, som andlig 
rådgivare, som hjälpte honom att förstå vad Gud vile säga genom det 
som hände. 
Som fortsatte att älska honom genom hans tjurskallighet. 
 
De ger sin son ett för släkten nytt namn. Johannes (Gud är nådig). Ett 
radikalt brott med traditionen. Ett återvändande till eller 
koncentrerande på det centrala. Reformation brukar vi kalla det.  
Det är när Sakarias säger ja till att Gud är nådig och att det går före 
traditioner och regler som profetian, en av nya testamentets första 
befrielsetexter, forsar genom den gamle prästens hjärta och mun. 
Orden är värda att stava på. Kyrkan har gjort så alltid. I den klassiska 



morgonbönen ber man den varje dag. För den gäller genom 
årtusenden. Gud besöker sitt folk och ger det frihet, igen och igen. 
Varje morgon är en befrielsens möjlighet. Det är Guds budskap varje 
dag till oss. 
 
Reformation pågår. Det vill profetian påminna om: 
Frälsningen är här, kommer inte sen eller i framtiden: 
 Soluppgången för den som sitter i mörker är här,  
 
Guds trofasthet och Frälsningens horn är en bild för att Messias 
redan nu stiger in i vår vardag.   
 
Gud leder våra fötter in på fredens väg idag.  
Det gäller Guds folk genom alla tider. Reformation pågår. 
 
 
Hur hanterar Johannes döparen det stora uppdrag som andats in i 
honom redan i moderlivet? 
Visst, han hade en klok mamma och en pappa som fått tänka nytt på 
gamla dar.  
Visst, han drar sig undan för att förbereda sig och låta sitt inre präglas 
av de insikterna. 
Men hans barndom gömmer en hemlighet som det inte står något 
om i Bibeln. Han var lika gammal som sin kusin Jesus. Och visst måste 
de ha mötts på släktkalas. Och jag gissar att de drog sig undan och 
delade erfarenheter. De två, som redan som barn visste att de hade 
ett annorlunda uppdrag. 
 
Vem delar Du dina upplevelser med? Vem skickar Gud i Din väg som 
Du kan stå öppen för och som kan hjälpa Dej att tolka det som sker i 
livet och det som överraskningarnas Gud sänder i Din väg? 
Kanske får det bli vårt uppdrag att hitta den vännen? Den vännen 
som hjälper Dej till reformation i livet. 


